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Zbog napada pasa lutalica
u okolini Pljevalja 

Mje{tani 
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deponiju
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Veliki uspesi novopazarske atletike:
Amela Terzi} i Elzan Bibi}

Beograd - Deklaracija o strate{kom
parterstvu koju su nedavno u Novom
Pazaru potpisale SDA i SDP  je „prva
strate{ka saradnja uspostavljena ikada
izme|u dvije najja~e partije u Sand`a-
ku“  i  „trebalo da bude vi{e od proste
koalicije i me|usobne raspodjele funk-
cija“, isti~e u intervjuu za Sand`ak Da-
nas potpredsednik SDA Sand`aka i
poslanik ove partije u Skup{tini Srbije
Enis Imamovi}. „Nije tajna da su na{i
odnosi pra}eni te{kim doga|ajima iz
pro{losti koji ne mogu biti tek tako za-
boravljeni, ali ujedno ne smijemo do-
zvoliti da sada{nje i budu}e generacije
postanu taoci  pro{losti. Vjerujem u
sud svoje stranke, rukovodstva, poseb-
no predsjednika i njegove porodice, te

pojedinih ~lanova stranke i gra|ana
koji mo`da i najvi{e osje}aju te`inu
ovakve odluke, koja ujedno i dokazuje
koliko je ovakav sporazum va`an za
politi~ku klimu i stabilnost u Sand`a-
ku. Me|utim, sada se javljaju i reakci-
je nekih struktura koje djeluju u San-
d`aku i o~igledno ne `ele stabilno sta-
nje i jedinstvo Bo{njaka, pa ne biraju
sredstva poku{avaju}i da to sprije~e.
Na{u saradnju ne treba posmatrati ni
kao emotivni, niti kao savez iz intere-
sa. Ne}emo sad odjednom da se grli-
mo kao da se ni{ta nije desilo, ve} da
odgovorno radimo na ostvarivanju
konkretnih ciljeva, po{tuju}i me|u-
sobne razlike“, dodaje Imamovi}. S.B.

Nastavak na strani  V

Novi Pazar - Pro{lone-
deljno pomirenje dve
najve}e bo{nja~ke parti-
je, SDA Sand`aka i San-
d`a~ke demokratske
partije (SDP), ~iji je osni-
va~ Rasim Ljaji} i potpi-
sivanje Deklaracije o
strate{kom partnerstvu
izme|u te dve partije i
dalje je glavna  politi~ka
tema. Tim povodom
oglasile su se bo{nja~ke
partije i institucije iz BiH
i Crne Gore, ali i musli-
manski verski poglavari
iz Srbije i Crne Gore, re-
isi Sead Nasufovi} i Rifat
Fejzi}.

Potpisivanje Deklara-
cije „koja osigurava poli-
ti~ko jedinstvo“, jer „SDA podr`ala je
SDA BiH, jer SDA Sand`aka „kao se-
strinska partija, od osnivanja zagovara
jedinstvo i saradnju me|u svim poli-
ti~kim subjektima u Sand`aku“. „Ovaj

dokument je osnov za ekonomski i
svaki drugi razvoj, a njegovo potpisiva-
nje je u interesu svih gra|ana u San-
d`aku“ - navodi se u saop{tenju SDA
BiH. Predsednik Bo{nja~ke stranke

(BS) iz Crne Gore Rafet Husovi}, oce-
nio je da }e potpisivanje ovog doku-
menta „doprineti ja~anju saradnje u
svim dru{tvenim oblastima“. S. N.
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Enis Imamovi}, poslanik 
SDA Sand`aka u Skup{tini Srbije

Zukorli}evo djelovanje u
politici je opasno i {tetno

Reagovanja na pomirenje dve najve}e bo{nja~ke partije u Srbiji

Bo{njacima nisu 
potrebne podele

Ve}ina za, BDZS protiv: Novi Pazar
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Ovaj prilog sufinansira op{tina PribojPRIBOJ DANAS

Priboj - Sedma sednica Skup{tine
Op{tine Priboj odr`ana je u ponedeljak
i na njoj je ve}inom glasova odbornika
usvojen bud`et i programi  rada javnih
prduze}a i ustanova za 2017. godinu.
Usvojenim bud`etom od milijardu i
osam miliona dinara, planirana su i
sredstva za otkup akcija biv{ih radni-
ka FAP i subvencije za radnike zavi-
snih preduze}a i fabrike Sedi{ta.

- Ukupan iznos prihoda i rashoda
planiranih bud`etom je za nekih 130
miliona manji u odnosu na poslednji
rebalans bud`eta iz 2016. godine, a
gledano realno u odnosu na uobi~a-
jene i o~ekivane rashode Op{tine Pri-
boj, bez kreditnih zadu`enja, ve}i je
za nekih 180 miliona dinara koje se
o~ekuju od dr`ave. O~ekuju se i pove-
}ani prihodi od zapo{ljavanja u Slo-
bodnoj zoni odnosno Industrijskim
parkovima, rekao je na sednici Slavi-
{a Janju{evi}, pomo}nik predsednika
Op{tine Priboj za finansije i bud`et.
On je, obrazla`u}i predlog bud`eta
dodao da je, kako bi se plan njegove
izrade pribli`io gra|anima, Kancela-
rija za lokalni i ekonomski razvoj or-
ganizovala anketu da se vidi  {ta bi to
gra|ani ̀ elili da u|e u bud`et. Rezul-
tati ankete su, kako je rekao, da  po-
red ulaganja u infrastrukturu, gra|a-
ni ̀ ele vi{e kulturnih doga|aja i kan-
ti za sme}e.

Na poslednjem zasedanju u ovoj
godini, u toku sednice, na 18 postoje-

}ih dodata je jo{ jedna ta~ka dnevnog
reda koja se odnosila na Kadrovski
plan op{tinske uprave Priboj, koji je
tako|e usvojen. Obrazla`u}i Kadrov-
ski plan odbornicima se obratio na~el-
nik Op{tinske uprave Miomir ^avi},
koji se prvo izvinio odbornicima {to
nisu dobili materijal o ovoj ta~ki, a za-
tim rekao da je kadrovski plan izra|en
prema novom Zakonu o zaposlenima
u Autonomnoj pokrajini i jedinicama
lokalne samouprave. „Istim Zakonom
predvi|eno je da je novo  zapo{ljava-
nje u lokalnoj samoupravi  u narednoj
godini, mogu}e samo ako je to novo
radno mesto sistematizovano i pred-
vi|eno bud`etom za 2017. Na dan stu-

panja na snagu tog Zakona, (1. de-
cembar 2016.),  Op{tinska uprava je
zapo{ljavala 53 radnika, ali se mo`e vi-
deti da je tu  nepovoljna kadrovska
struktura zaposlenih, pa }e novim za-
po{ljavanjem planiranim ovim Ka-
drovskim planom ona biti popravlje-
na. Ne}emo pre}i maksimalni dozvo-
ljeni broj zaposlenih, koji u na{em slu-
~aju iznosi 62 na neodre|eno vreme,
to se ne odnosi na one zaposlene na
odre|eno vreme koji je nekad nepred-
vidiv“, rekao je on i dodao da }e novo
zapo{ljavanje van plana biti mogu}e
samo u kabinetu predsednika op{tine
i to na odre|eno vreme, do isteka
mandata predsednika. S. Bjeli}

Priboj - Pre pet godina smo  pisali o
Zorici i njenim „zimskim snovima is-
pod mosta u Priboju“, setila se kad
sam joj pomenuo. Ovih dana ona je
opet  tu, samo sad no}i provodi sa dru-
ge strane mosta. Ove zime je manje
snega ali se zato poslednjih desetak da-
na temperature ne pribli`ava nuli,  zna
i severac da dune.

- Ja sam navikla, dobro se obu~em i
pokrijem, lo`imo vatru i mogu malo
da odspavam. Nego unuk ne mo`e, ka-
`e zima mu i on ovde presedi no}u, ka-
`e Zorica i  pokazuje na gajbicu prekri-
venu krpom dok poku{ava da potpali
vatru komadom sun|era.

Unuk koji je pre pet godina bio u
Priboju sa njom, sada je u Ni{u,  ka`e
Zorica da je po{ao u {kolu pa vi{e ne
ide sa njom. U okolini Ni{a su ona, sin
i }erka , (pokazuje fotografije) po~eli  i
ku}u. Pokrili su je dok ne budu mogli
da stave plo~u, ka`e dok nekim koma-
dom metle bri{e {iri krug  oko vatre
ocrtavaju}i tako prostor neke zami{lje-
ne sobe.  

- Sad je sa mnom drugi unuk, onaj
sa {takama, mo`da si ga vi|o, oti{o je
u Stari Priboj ispred crkve, moram i ja
sad kod ove crkve. Uskoro po~inje ova
jutarnja molitva. O}e narod u Priboju
da da koji dinara, nemaju ni oni puno,
nije mi lo{e sad je malo zima ali, navi-
kla sam ovde  pa dolazimo svake godi-
ne, Ieti budemo, a malo i zimi oko pra-
znika. Posle Bo`i}a idemo u Ni{, obja-

{njava Zorica svoje razloge boravka u
Priboju.

-Nego stigle me godine kume. Ni-
sam najbolje sa zdravljem, imam {e-
}er, prekju~e mi pozlilo pa zvali hitnu
u Priboju, ovi moji telefonom iz Ni{ i
ona do{la primili me lekari ovde.

Nudim joj da se raspitam za neku
praznu  gara`u ili {upu. „Bolje je valj-
da nego ispod mosta  duva ovde“, ka-
`em joj.

„Ako ne mogu da nalo`im vatru, ne
vredi kume, tu je jo{ gore zima. Kad bi
neko dao u neku staru ku}u sa {poret
ili {ta bilo da se nalo`i, odgovara Zori-
ca i na pitanje da li mogu da je slikam
potvrdno odgovara.   …

- Mo{ ti da me prika`e{ na slici , on-
da kad sam bila u novinama dolazili
ljudi i neko mi doneo }ebe i hrane je
bilo, neki je dao i pare iz inostranstva.
Prikuplja  Zorica svoje stvari, one {to
ostavlja pokriva daskom i kamenom
odlazi pred crkvu, a unuk je ka`e obe-
}o da }e da nakupi drva pored Lima
kad se vrati.  S. Bjeli}

Prijepolje - Po{to ve}ina nije prihva-
tila desetak predloga opozicije da se
dopuni dnevni red koji je predlo`ila
predsednica Stana Markovi}, u subo-
tu su,u okviru {este sednice, odborni-
ci Skup{tine op{tine razmatrali {est ta-
~aka, od kojih je najva`nija usvajanje
Odluke o bud`etu za 2017.godinu.  Svi
predlozi su usvojeni glasovima odbor-
ni~ke ve}ine, dok su pre glasanja salu
napustili odbornici SDP i Dveri.

Pre toga je bilo neophodno re{iti
status JP Direkcija za izgradnju „Pri-
jepolje“.

To preduze}e,  u skladu sa zakon-
skim propisima donetim jo{ pre godi-
nu dana, kao takvo vi{e nije moglo da
egzistira od 1.decembra ove godine.
Iako su imali vi{e opcija, jedna od njih
je bila i raspore|ivanje zaposlenih  u
JKP „Lim“ i Op{tinsku upravu, koali-
ciona vlast  se odlu~ila da ipak formira
novo javno preduze}e koje }e se baviti
odr`avanjem lokalnih puteva. Opozi-
cija smatra da je to lo{a odluka jer je

poznato da  Direkcija, svih godina po-
stojanja, nije raspolagala mehanizaci-
jom, adekvatnim kadrovima, niti je
uspevala da zaradi sopstvena sredstva,
tako da je nerealno o~ekivati da }e to
uspeti novom preduze}u. ̂ lanovi Op-
{tinskog ve}a su se slo`ili da je bilo di-
lema, ali da je u ovom trenutku preo-
vladalo mi{ljenje da se da {ansa zapo-
slenim da poku{aju da rade u korist
javnog interesa sa sopstvenim kapaci-
tetima. Ukoliko se poka`e da je to neo-
stvarivo, ne}e biti te{ko i opozvati od-
luku o osnivanju. Podsetili su pred-
stavnike prethodne vlasti koji su sada
u opoziciji, kako su se oni brinuli o jav-
nim preduze}ima kroz primer JKP
„Lim“ koje ima dug od 90 miliona di-
nara, a 10 miliona nepovoljnog kredi-
ta moraju odmah da vrate, te da su ne-
racionalnim zapo{ljavanjem nagomi-
lali radnike, ali ne profil neophodan za
osnovnu delatnost „komunalaca“. 

Usvojen je rebalans bud`eta za
2016.godinu, a jedan od razloga je
upravo reorganizacija, odosno presta-
nak postojanja  Direkcije za izgradnju.
Rebalans je bio neophodan i zbog pre-
raspodele bud`etskih sredstava po
stavkama. U okviru ove ta~ke pokre-
nuto je i niz pitanja vezanih za neo-
stvarene investicije tokom 2016.godi-
ne, a opozicija je navela izgradnju tra-

fostanice u MZ Velika @upa, obzirom
na privredne kapacitete, {to mo`e uti-
cati na privredni zamah ovog podru~-
ja. Predsednik op{tine Dragoljub Zin-
dovi} je upoznao odbornike da su ve-
liki problem napravili oni koji su gra-
dili bez gra|evinske dozvole i da se u
Industrijskoj zoni prekomerno tro{e
kapaciteti  jer su neki „privukli“ vi{e
struje nego {to im pripada.

Predlog odluke o bud`etu op{tine
za 2017.godinu predstavio je oborni-
cima predsednik op{tine Dragoljub
Zindovi}, koji je naglasio da je plani-
ran prihod na nivou prihoda za
2016.godinu, odnosno da se o~ekuju
sredstva od milijardu i 97 miliona di-
nara i da }e preko 50 odsto tih sred-
stava biti namenjeno investicijama.
On je ovaj bud`et nazvao „realno pla-
niranim“ i izrazio zadovoljstvo {to je
prijepoljska vlast ve} godinama vodi-
la ra~una o zapo{ljavanju tako da se
za plate zaposlenih izdvaja samo 15
odsto sredstava bud`eta, {to je prava

retkost jer je u ve}ini op{tina, poseb-
no ovako siroma{nih, taj procenat i
do 50 odsto.  Sa bud`eta u Prijepolju
platu prima 361 zaposleni.  Zindovi}
je kazao da, uprkos odre|enim sma-
njenjima prihoda op{tinama, ne}e
do}i do osetnijeg nedostatka tih sred-
stava jer se o~ekuje pove}anja plata u
javnom sektoru {to }e se odraziti na
bud`etske prihode po osnovu poreza
na zarade. Mo`e se o~ekivati i porast
sopstvenih prihoda jer vlasnici nele-
galnih objekata moraju  ih ozakoniti
tokom ove godine. 

Opozicija je mi{ljenja da se ovako
koncipiran bud`et ne mo`e smatrati
razvojnim. Esad Hod`i} (SDP) ga vi-
di kao politi~ki i smatra da je nerea-
lan. Imao je primedbe {to su brojne
stavke podvedene pod kapitalne in-
vesticije, pa ~ak i nekoliko desetina
metara asfaltiranog puta. On je bu-
d`et nazvao i „nestrate{kim“. Milan
Ga~evi}, ~lan Op{tinskog ve}a je uka-
zao da je ovo bud`et koji pokriva ce-
lu op{tinu. Odbornik Samir Tandir
(BDZS) je kazao da je ovo primer do-
bro izbalansiranog bud`eta i da su se
gra|ani tokom prethodnih 12 godina
naslu{ali kvalifikacija „razvojni“ bu-
d`et,  a da malo toga razvojnog mo-
`emo sagledati u realnosti.

I. Had`agi}-Durakovi}

Zavr{ena {esta sednica 
Skup{tine op{tine Prijepolje

Bud`et 
planiran realno

„Prestanite 
da nas gu{ite i trujete“ 

Grupa od dvadesetak gra|ana iz Zaluga do~ekala je odbornike Skup{tine
op{tine ispred sale sa transparentom „Prestanite da nas gu{ite i trujete“ pod-
se}aju}i time na problem smetli{ta u Stanjevinama i peticiju koju je potpisa-
lo 500 gra|ana ovog naselja kojom  tra`e da vlast  zatvori ovo smetli{te koje
preti njihovom naselju, zdravlju ljudi ali i kontaminira zemlji{te i poljopri-
vredne useve. 

Predsednik op{tine Dragoljub Zindovi} je predo~io da je problem deponi-
je veoma ozbiljan, da ga nije re{ila do s ada ni jedna vlast ali da je ova posle
samo dva meseca na dobrom putu jer je zahtev za dodelu sredstava od milion
evra za izgradnju transfer stanice za selektiranje i odlaganje otpada u Strugo-
vima pro{ao prvi krug kod Vlade Republike Slovenije i postoje {anse da ve} u
januaru posle kona~ne odluke o finansiranju projekata iz oblasti ekologije  i
Prijepolje bude me|u onima koji }e dobiti finansijsku podr{ku iz Slovenije.

Zorica ponovo ispod mosta  
Dobro se obu~em i pokrijem: Zorica 

Zorica sa slikom k}erke i unuka

Usvojen bud`et za 2017.
Pribojska kasa od milijardu
i osam miliona dinara: SO
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi Pazar

NOVI PAZAR DANAS

Novi Pazar - Pro{lonedeljno
pomirenje dve najve}e bo{nja~-
ke partije, SDA Sand`aka i San-
d`a~ke demokratske partije
(SDP), ~iji je osniva~ Rasim Lja-
ji} i potpisivanje Deklaracije o
strate{kom partnerstvu izme|u
te dve partije i dalje je glavna
politi~ka tema. Tim povodom
oglasile su se bo{nja~ke partije i
institucije iz BiH i Crne Gore, ali
i muslimanski verski poglavari

iz Srbije i Crne Gore, reisi Sead
Nasufovi} i Rifat Fejzi}.

Potpisivanje Deklaracije
„koja osigurava politi~ko jedin-
stvo“, jer „SDA podr`ala je SDA
BiH, jer SDA Sand`aka „kao se-
strinska partija, od osnivanja
zagovara jedinstvo i saradnju
me|u svim politi~kim subjekti-
ma u Sand`aku“. „Ovaj doku-
ment je osnov za ekonomski i
svaki drugi razvoj, a njegovo
potpisivanje je u interesu svih
gra|ana u Sand`aku“ - navodi
se u saop{tenju SDA BiH. Pred-
sednik Bo{nja~ke stranke (BS)
iz Crne Gore Rafet Husovi},
ocenio je da }e potpisivanje
ovog dokumenta „doprineti ja-
~anju saradnje u svim dru{tve-
nim oblastima“.

-Vizionarski ciljevi prokla-
movani u Deklaraciji predsta-
vljaju sna`an motiv za br`i raz-
voj ekonomije i privrede, bolju
infrastrukturnu povezanost re-
giona sa va`nim dru{tvenim
centrima, te ja~anje kulturnih i
sportskih aktivnosti. Sve ovo je
od vitalne va`nosti za gra|ane i
predstavlja dobru osnovu za
prestanak podela me|u svim
ljudima u Sand`aku, naro~ito
me|u Bo{njacima. Bo{nja~ka
stranka podr`ava ovakve inici-
jative koje prave mostove me|u
ljudima, u zajedni~koj nameri
da afirmi{emo Sand`ak kao
modernu prekograni~nu

evropsku regiju - rekao je Hu-
sovi}.

Bo{nja~ko ve}e (BV) u Crnoj
Gori u svom saop{tenju, koje je
potpisoa predsednik Osman
Nurkovi}, izra`ava se ̀ elja da }e
nakon potpisivanja Deklaracije
„do}i do pomirenja i ujedinje-
nja bo{nja~kog naroda u San-
d`aku“.  „U ovom te{kom vre-
menu Bo{njacima su najmanje
potrebne podele. Potrebno mu
je jedinstvo vi{e nego ikad, {to
je razlog vi{e za sve ~estitke za
ovaj hrabar i razuman potez.

Nadamo se, da }e va{ primer
pozitivno uticati i na Bo{njake,
koji `ive u susednim dr`avama
i lidere politi~kih partija, da se
ujedine i bolje sara|uju za do-
bro naroda koji predstavljaju“,
navodi se u saop{tenju BV i za-
klju~uje da ovaj primer „treba
da bude i dodatni impuls za ja-
~u prekograni~nu sradanju o
kojoj se do sada samo deklara-
tivno govorilo“.

Zadovoljstvo zbrog pomire-
nja dve najve}e bo{nja~ke par-
tije izrazio je i vrhovni poglavar
Islamske zajednice (IZ) Srbije
Sead Nasufovi}, koji je ocenio
da je potpisivanjem ovog doku-
menta „uspostavljena politi~ka
stabilnost i pozitivna politi~ka
klima u Sand`aku, koja je gra-
|anima Sand`aka bila neop-
hodna, a naro~ito sada u ovom
te{kom vremenu kada kada su
pojedini destruktivni i remeti-
la~ki faktori,na`alost iz bo-
{nja~kog korpusa svojim nega-
tivnim delovanjem dodatno

ote`ali ionako te{ke uslove i po-
trebe Bo{njaka“. Reis Nasufovi}
veruje da }e „predstavnici IZ u
Srbiji iskoristiti ovaj veliki do-
ga|aj i uzeti pouku iz njega, te
da }e na}i dovoljno snage, mu-
drosti i volje da uzmu aktivno
u~e{~e u trajnom pozivu koji im
{aljem da zajedno gradimo za-
jednicu muslimana Srbije“.

Vrhovni poglavar muslima-
na u Crnoj Gori reis Rifat Fejzi}
ocenio je da je Deklaracija „gest
koji je ujedinio bo{nja~ki narod
u Sand`aku i govori o visokom

stepenu zrelosti i odgovornosti
politi~ara, ali i o sveop{toj sta-
bilnosti u regionu“.

-Samo oni koji ne `ele do-
bro bo{nja~kom narodu i mu-
slimanima uop{te, mogu da
budu protiv ovako jedne ple-
menite stvari.  Ovaj ~in govori-
li o sazrevanju i o zrelosti poli-
ti~ara koji predstavljaju ova
dva dominantna bo{nja~ka
bloka, o ljudima koji se bave

politikom i koji su na ovaj na-
~in jasno poslali poruku da je
Sand`ak i taj deo prostora u Sr-
biji stabilan, da ima odgovorne
ljude koji u Sand`aku vr{e lo-
kalnu vlast,m da ti ljudi ̀ ele da
stvore pozitivnu klimu za ula-
ganje i privla~enje investitora i
investicija .Cela na{a IZ se ra-
duje svakom jedinstvu i ujedi-
njenju bo{nja~kog naroda i sa-
mo oni koji ne `ele bo{nja~-
kom narodu dobro i muslima-
nima uop{te, mogu da budu
protiv jedne ovako plemenite
stvari - rekao je reis Fejzi}.

Novi Pazar - U gradskom bu-
d`etu slede}e godine planirano
je da ima 2.004.451.00 dinara.
U odnosu na ovu godinu bi}e
manje sredstava za sve oblasti,
osim za obrazovanje gde su do-
tacije pove}ane.

Za plate zaposlenih u lokal-
noj samoupravi planirano je da
se slede}e godine izdvoji 549
miliona dinara. U odnosu na

ovu godinu to je manje za vi{e
od 130 miliona. Tim sredstvi-
ma finansira}e se zarade za 476
zaposlenih na neodre|eno vre-
me, 61 na odre|eno vreme, 185
zaposlenih na neodre|eno vre-
me i 83 zaposlenih na odre|eno
vreme u Pred{kolskoj ustanovi
„Mladost“. Drugim rebalan-
som bud`eta za ovu godinu za
plate zaposlenih bilo je predvi-
|eno 680 miliona dinara. Do

smanjenja za narednu godinu
je do{lo zato {to javna preduze-
}a Direkcija za ure|enje gra|e-
vinskog zemlji{ta i Zavod za ur-
banizam nisu vi{e direktni ko-
risnici bud`etskih sredstava.
Bez obzira na to, ipak, }e ova
dva preduze}a dobiti sredstva
za realizaciju projekata. Direk-
cija }e iz gradskog bud`eta za
realizaciju projekata dobiti 127

miliona, a Zavod za urbanizam
43,8 miliona dinara.

U izgradnju infrastrukture
slede}e godine bi}e ulo`eno 229
miliona dinara, skoro dvostruko
manje nego u ovoj godini. Sma-
njena su sredstva i za socijalna
davanja za skoro 17 miliona di-
nara, pa }e slede}e godine za te
namene biti izdvojeno 53,5 mili-
ona. Od ovih sredstava 23,5 mi-
liona namenjeno je za socijalnu

pomo}, a 30 miliona dinara za
aktivnosti socijalnih ustanova.
Manje novca iz gradske kase do-
bi}e i poljoprivreda - pet miliona
dinara, a smanjenje sredstava va-
ì i za rad gradona~elnika, njego-

vog kabineta i Gradskog ve}a.
Na otplatu kamata u nared-

noj godini bi}e potro{eno 84,5
miliona dinara. To je znatno
manje nego ove godine kada je
za te svrhe potro{eno 135,5 mi-
liona dinara. Za finansiranje ak-
tivnosti  kulturnih ustanova i
sportskih klubova nema pro-
mena i oni }e  dobiti ista sred-
stva kao i ove godine 121 milio-
na i 147 miliona dinara. Pred-
{kolska ustanova „Mladost“
mo}i }e da ra~una na ~etiri mi-
liona manje, pa }e slede}e godi-
ne dobiti 125,9 miliona dinara.
Znatno se pove}avaju ulaganja
u obrazovanje. Osnovne {kole
}e dobiti 104 miliona umesto
ovogodi{njih 72 miliona, a za
srednje {kole je planirano iz-
dvajanje od 62,8 miliona dina-
ra u odnosu na ovogodi{njih
48,6 miliona dinara. Lokalna
samouprava je planirala da za
potrebe Doma zdravlja izdvoji
14,7 miliona dinara i najvi{e tih
sredstava bi}e utro{eno za iz-
gradnju Urgentnog centra.

U gradskoj kasi ve}a }e ula-
ganja biti za nabavku roba i
usluga - 620 miliona dinara, a
najvi{e }e biti izdvojeno za uslu-
ge po ugovoru - 366 miliona
dinra. U odnosu na ovu godinu
ti tro{kovi su pove}ani za blizu
140 miliona dinara.

S. Novosel

U gradskoj kasi slede}e godine 2.004.451.000 dinara

Samo {kolama vi{e para

Novi Pazar - Povodom novogodi{njih prazni-
ka gradona~elnik Novog Pazara Nihad Bi{evac
ugostio je predstavnike lokalnih i beogradskih
medija. Bi{evac je naglasio o zna~aju medija u
dru{tvu i najavio jo{ bolju saradnju kroz partner-

ski odnos. Najavio je i definisanje kona~nog obli-
ka Strategije komunikacije  ~ija izrada je u toku.
Predstavnici medija u ovom gradu se ne se}aju
da je, ranije, u gradskoj upravi bio prire|en pri-
jem u njihovu ~ast. S.N.

Ve}a izdvajanja za 
socijalne programe

Novopazarski Centar za socijalni rad }e slede}e godine iz grad-
skog bud`eta dobiti devet miliona dinara za jednokratne pomo}i
najsiroma{nijim stanovnicima ovog grada. Na finansiranje svojih
aktivnosti mo}i }e da ra~unaju i organizacije koje okupljaju inva-
lidna lica, ali i drugi programi koji imaju socijalne komponente. Ove
godine iz gradske kase za udru`enja koja okupljaju lica sa invalidi-
tetom izdvojeno je 30 miliona dinara, za sedam novih socijalnih
usluga namenskim transferima obezbe|eno je 13 miliona dinara.
Tri miliona dinara dobila su udru`enja gra|ana, koja su realizova-
la aktivnosti od javnog ineteresa, a imale su socijalni aspekt. Sle-
de}e godine za te namene planirano je da se izdvoji ~etiri miliona
dinara. Narodna kuhinja Crvenog krsta iz gradskog bud`eta dobi-
la je 3,8 miliona dinara, a samohrani roditelji 5,5 miliona dinara.
Prema podacima Centra za socijalni rad raznim vidovima socijalne
pomo}i obuhva}eno je 13 hiljada Novopazaraca.

Novinari kod gradona~elnika

Novinari kod novopazarskog gradona~elnika
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Reagovanja na pomirenje dve najve}e bo{nja~ke partije u Srbiji

Bo{njacima nisu
potrebne podele

Sla|ana Novosel

BDZS protiv
Potpisivanje Deklaracije o strate{kom partnerstvu izme|u SDA i

SDP nije po volji tre}oj bo{nja~koj opciji, Bo{nja~koj demokratskoj
zajednici Sand`aka (BDZS) i njeni prvaci su se odmah o tome nega-
tivno izrazili. Ali, uo~ljivo je da su izostale reakcije drugih politi~kih
partija koje participiraju u lokalnoj vlasti u Novom Pazaru. Za sada,
u ovom gradu nema o~ekivanog kadrovskog prekomponovanja.

Uglavnom pozitivne reakcije: Predsednici dve stranke
Nihad Hasanovi} (SDP) i Sulejman Ugljanin (SDA)
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Nova Varo{ - Knjiga „Iz varo{ke
srmali sehare“, re~nik turcizama i
muslimanskih imena, u  kojoj su
verno opisani bogatstvo i raznoli-
kost obi~aja muslimanskog ̀ ivlja u
novovaro{kom kraju, predstavlje-
na je u ponedeljak u Biblioteci „Jo-
van Tomi}“. Ova ustanova je izda-
va~ svojevrsnog vodi~a kroz tradi-
ciju koji su sakupili i priredili No-
vovaro{ani Abdurahman i Enes
Had`imurtezi}. Promocija je iza-
zvala veliko interesovanje publike,
a obele`io ju je i bogat muzi~ko-
scenski program u izvo|enju lokal-
nih glumaca, recitatora i muzi~ara. 

Zbornik  je podeljen u tri dela.
Prvi, ujedno i najobimniji, predsta-
vlja re~nik mahom iz turskog, ali i
arapskog i persijskog jezika koji su
u govoru koristili ili i danas koriste
ovda{nji muslimani. Na{ sugra|a-
nin Abdurahman je  sakupio
ukupno 1966 turcizama i pored
svakog od njih naveo njihovo pore-
klo. I u samom nazivu knjige upo-
trebljena su dva turcizma, re~ „sr-
mali“ - srebrni, opto~en srmom, i
„sehara“ - kov~eg sa nevestinom
spremom.  Drugi deo sadr`i 317
mu{kih i 284 ̀ enska muslimanska
imena sa njihovim zna~enjima,
dok  u tre}em segmentu okosnicu
~ine opisi nekoliko  obi~aja musli-
manskog `ivlja ( prosidba, ven~a-
nje, svadbeno veselje, sune}enje,
obi~aji na dan Bajrama, tokom Ra-
mazana, had`a, smrti) i to ne samo
u na{em kraju, ve} generalno sa
kratkim istorijatom nastanka i {ire-
nja islama. 

- Knjiga je rezultat vi{edecenij-
skog sakuplja~kog truda, njen sadr-
`aj je nastao spontano i ne sa ambi-
cijom da postane knjì evno delo jer

ja nisam pisac. Prikupljao sam i be-
le`io za pokoljenja, da se ne zabo-
ravi, jer ko zaboravlja pro{lost, ne
mo`e se velikom dobru nadati ni u
budu}nosti. Zato sam, ipak, pono-
san na ovaj zbornik, koji je svetlost
dana ugledao zahvaljuju}i zna~aj-
nom anga`ovanju drage nam Nere
]ovi} i jednog od najboljih pozna-
valaca mentaliteta Novovaro{ana
Salka Had ìbegovi}a, istakao je au-
tor Abdurahman Had`imurtezi},
diplomirani ekonomista u penziji,
nekada istaknuti  dru{tveno-poli-
ti~ki radnik. On je, ina~e,  vredno i
marljivo radio na ovom poduhva-

tu od po~etka 80-tih godina, da bi
tek sada, uz pomo} sina Enesa, do-
ma}eg glumca, recitatora i muzi~a-
ra, knjigu dao na uvid publici.

Po oceni stru~ne javnosti i kriti-
ke, Had ìmurtezi}i su  potomcima
darivali vredno leksikografsko de-
lo kakvo novovaro{ki kraj do sada
nije imao. „Re~nik ne pripada sa-
mo novovaro{kim muslimanima,
njega je u ve}oj ili manjoj meri ko-
ristilo i koristi ga i srpski ̀ ivalj i kao
takav predstavlja op{te blago ne sa-
mo na{eg kraja ve} i ~itavog prosto-
ra biv{eg srpsko-hrvatskog jezika.
Budu}i da su te re~i mahom u ne-

stajanju i da mla|i govornici goto-
vo i ne znaju za ve}inu ili mnoge od
njih, knjiga „Iz varo{ke srmali se-
hare“ predstavlja zna~ajan vodi~
kroz ̀ ivot i literaturu budu}im po-
kolenjima odnosno vodi~ kroz tra-
diciju bez koje nema budu}nosti
po{to iz nje sve izvire. Knjiga Ab-
durahmana i Enesa Had ìmurtezi-
}a je najbolja potvrda za to, te nje-
no {tampanje predstavlja izdava~-
ki poduhvat vredan pa`nje kako za
stru~nu javnost, tako i za obi~nog
~itaoca koji luta kroz bespu}a sa-
vremenog jezika“, rekao je, izme|u
ostalog, urednik i recenzent zbor-
nika dr Nikola Bjeli}. 

Promocija knjige „Iz varo{ke sr-
mali sehare“ }e nesumnjivo ostavi-
ti sna`an pe~at u ovogodi{njem kul-
turnom mozaiku grada na padina-
ma Zlatara, kako zbog zna~aja sa-
mog zbornika, tako i zbog autenti~-
nog  umetni~kog programa koji je
uspe{no realizovala grupa od pet-
naestak odli~nih novovaro{kih glu-
maca, recitatora i muzi~ara. Oni su
kroz dramsko-muzi~ki prikaz, sa~i-
njen od najlep{ih sevdalinki , pro-
znih i poetskih fragmenata, publiku
vratili u neka davna i sre}nija vre-
mena, podsetiv{i na duh stare No-
ve Varo{i, kao i mentalitet, osobeni
humor i narav, kao i visprenost i vr-
cavost  njenih ̀ itelja.  Urednik pro-
grama je Vladimir Dulanovi} Toki.
Doma}in i organizator doga|aja je
direktorka Biblioteke Milana Jeli},
koja se te ve~eri posebno zahvalila
prethodnoj , prerano preminuloj
direktorki Neri ^ovi}, inicijatorki
ovog izdava~kog projekta, koji je
posredstvom Udru`enja gra|ana
„Plenum“ finansirala Op{tina No-
va Varo{.   R. Popovi}  

Prijepolje - Na poziv selektora
Park Bionguka, direktora fonda-
cije „Devetoglavi zmaj“ Jusuf Ha-
d`ifejzovi}, ro|eni Prijepoljac, sa
sarajevskom adresom, jedan od

poznatijih svetskih konceptual-
nih umetnika, pro{log meseca je
u~estvovao na Me|unarodnom
eko-prostornom art festivalu u
ju`nokorejskom gradu Sun~eho-
nu, jednom od naj~uvenijih par-
kova prirode u svetu. 

Od nekada{nje mo~vare, stvo-
reni su zadivljuju}i vrtovi sa flo-
rom i faunom koje svake godine
pose}uju umetnici kako bi, svo-
jim delima, svetu poslali poruku
vezanu za neophodnost za{tite ̀ i-
votne okoline i kvaliteta ̀ ivota na
planeti. U galeriji na otvorenom
Jusuf Had`ifejzovi} izveo je dva
performansa. U prvom, pod nazi-
vom „Transformer“ asistentica
umetniku lepi na lice ostatke ra-
zne ambala`e, {to je eksplicitna i
jaka poruka koja defini{e konzu-
merizam koji je obuzeo ~oveka
dana{njice, prete}i da od sveta
na~ini globalno smetli{te. Drugi
je bez re~i, pokreta i zvuka, u ko-
me je umetnik zamrznuta slika,
stoji kao skulptura, sa indikativ-
nim nazivom „Fast food Atlant“.
To je u stvari `ivi spomenik brze

hrane. Pored Had`ifejzovi}a, u
okviru ovog festivala svoje arti-
sti~ke ekolo{ke  poruke poslalo je
jo{ 60 umetnika iz Francuske,
Turske, Islanda, Holandije, Vene-
cuele,  Gane, Nema~ke, Gr~ke,
Kine, ^ilea, Ju`ne Koreje, Novog
Zelanda. Zahvaljuju}i saradnji sa
poznatom ju`nokorejskom
umetnicom  Su En Lim, koju je
zahvaljuju}i Jusufu Had`ifejzovi-
}u pre nekoliko meseci imala pri-
liku da vidi i prijepoljska publika,
kada je ispred Doma kulture izve-

la konceptualnu plesnu predsta-
vu, Had`ifejzovi} je gostovao u
Galeriji 2523 u ju`nokorejskom
gradu ̂ ond`u. 

-Koreja je interesantna ze-
mlja, autenti~ne kulture, bogate
istorije, zemlja veoma vrednih
ljudi. Impresivna je njihova tra-
dicionalna medicina, odnos pre-
ma lekovitom bilju i prirodi. Vr-
lo zanimljiva im je hrana, ukusna
i raznovrsna, od blagih i istan~a-
nih jela, do veoma jakih i ljutih
soseva i tur{ija. Piju veoma blaga alkoholna pi}a. Njihov ~aj  od ko-

rena „gin {en“ ~uven je u svetu.
Prave  kvalitetne papire i tu{eve
koji su veoma cenjeni me|u
umetnicima, ka`e Jusuf Had`ifej-
zovi} u na{oj ~estoj komunikaci-
ji koju omogu}avaju savremene
tehnologije.

Po povratku iz Ju`ne Koreje,
pozvan je da u~estvuje na jo{ jed-
nom umetni~kom doga|aju koji
je obele`io kraj godine u Novom
Sadu, gradu koji je izabran da bu-
de evropska prestonica kulture.
Naime, pozvani su profesori i
u~enici ~uvene Akedemije likov-

nih umetnosti u Diseldorfu koja
je imala veliki uticaj na konceptu-
alnu umetnost i povezivanje
umetnika iz celog sveta koje su
spajale sli~ni pogledi na kulturne
ali i dru{tvene vrednosti. Dovolj-
no je spomenuti Marinu Abra-
movi~, Ulaja, Jozefa Bojsa, Janisa
Kunelisa. Ovu presti`nu akade-
miju poha|ao je i Jusuf Had`ifej-
zovi}. U Muzeju savremene
umetnosti Vojvodine, koji je uz
Gete Institut bio i organizator ove
internacionalne izlo`be pod nazi-
vom „Migranti mentalnih pro-
stora, predstavio se svojim per-

Prijepolje - Mala {kola novi-
narstva „@ur za `urnalce“ koju
vodi novinarka Indira Had`agi}-
Durakovi} po~ela je da radi u je-
sen 2010.godine kao delo projek-
te Biblioteke „Vuk Karad`i}“ ko-
ji je finansiralo Ministartvo za
kulturu. Od tada, pa do ovog de-
cembra, kroz {kolu je pro{lo sto-
tinak u~enika vi{ih razreda
osnovne {kole ali i srednjo{kola-
ca sa ciljem da se mladi {to ranije
upoznaju sa funkcionisanjem
medija, da razvijaju kriti~ko mi-
{ljenje o svetu oko sebe, pojava-
ma, ali i sadr`ajima koje nude sa-
vremeni mediji koji su veoma
prisutni u njihovoj svakodnevici
i ~esto presudno uti~u na formi-
ranje  stavova i ukusa. 

Zahvaljuju}i razumevanju i ve-
likoj podr{ci Biblioteke „Vuk Ka-
rad}i}“ koja je ovu radionicu uvr-
stila u svoj godi{nji program,
„`urnalci“ su obele`ili  {est godina

ove jedinstvene {kole novinarstva
devetnaestim brojem @urnalca.
Direktorica Biblioteke „Vuk Kara-
d`i}“ Sadija Hod`i} daje punu po-
dr{ku ovakvom radu sa decom i
izra`ava zadovoljstvo {to je izda-
va~ po mnogo ~emu posebne pu-
blikacije koju stvaraju deca.

-I ove, kao i prethodnih godi-
na vladalo je veliko interesovanje
mladih, odnosno u~enika osnov-
ne {kole za sticanje i razvijanje
znanja o novinarstvu. Kao rezul-
tat rada iza{la su tokom 2016.go-
dine dva broja @urnalca koji sadr-
`e veoma ozbiljne tekstove, iska-
zuju `elje, ali ~esto daju i kriti~ki
osvrt na stvarnost koja je vi|ena
de~jim okom veoma realno. @ur-
nalac je postao omiljen ne samo
me|u decom, ~itaju ga i u Biblio-
teci, ve} i me|u njihovim nastav-
nicima i roditeljima, ka`e ona.

Do sada je u @urnalcu objavlje-
no skoro 300 tekstova u~enika od

Veliko interesovanje 
mladih: Ekipa @urnalca 

U okviru programa Biblioteke „V

U Novu godinu sa @

Predstavljena knjiga „Iz varo{ke srmali sehare“ Aburahmana i Enesa Had`imurtezi}a

Vodi~ kroz tradiciju

U amanet potomcima: Sa 
promocije u gradskoj Biblioteci 

„Transformer“: Ju`na Koreja

Umetnik je sveprisutan: Jusuf Had`ifejzovi}

Prodajem svoje praznine

„Sve po~inje i 
zavr{ava prazninom“

-Kada sam dobio poziv za ovu internacionalnu izlo`bu koja je prvo-
bitno bila zami{ljena da okupi u~enike  Klausa Rinkea, a onda je pro{i-
rena, pa je u~estvovao i zna~ajan broj konceptualnih umetnika, me|u
kojima su nama poznati Ra{a Todosijevi}, Selman Trtovac, Igor Anti}, sin
pesnika Miroslava Anti}a, ja sam za katalog iskoristio re~enicu koju je iz-
govorio  jedan od najve}ih svetskih  pozori{nih stvaralaca Piter Bruk, po-
vodom obele`avanja pola veka BITEF-a u Beogradu:“Sve po~inje i zavr-
{ava prazninom“. Ja se od po~etka svog umetni~kog izra`avanja bavim
novcem . Novac je stalno prisutan jer mislim da je on, na neki na~in i kon-
zervator umetni~kih dela.
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formansom „Prodavnica prazni-
ne“.  Obja{njavaju}i {ta je  „pro-
davnica praznine“ ka`e da ve} tri
godine prodajem svoje praznine.
„Ideja je da skupljam i ~uvam sve
{to konzumiram, a potom sa svo-
jim potpisom  i specijalnim pe~a-
tom koji je izradio moj galerista,
to prodajem konzumentima mo-
je umetnosti.  To je materijaliza-
cija praznina“, obja{njava Had`i-
fejzovi}. Po~etkom naredne godi-
ne Jusuf Had`ifejzovi} putuje u
Maroko. Pozvan je da priredi sa-
mostalnu izlo`bu u gradu Ifitriju.

Indira Had`agi}-Durakovi}

Nastavak sa 1.strane

-Moramo odr`ati sna`an fo-
kus na klju~nim politi~kim pita-
njima koja su va`na za sve gra|a-
ne Sand`aka, u prvom redu mi-
slim na decentralizaciju i regio-
nalizaciju Srbije, autonomiju
Sand`aka, autoput preko Pe{teri,
jedinstven politi~ki stav o aktima
koje donose parlament, vlada i
drugi dr`avni organi, a koji treti-
raju polo`aj i prava Bo{njaka i
Sand`aka. Ostaje da vidimo kako
}e to funkcionisati, ho}u da vje-
rujem u uspjeh i dosljednost, po-
ru~uje Imamovi}.

Predsednik va{e stranke je
rekao da je jedan od ciljeva pot-
pisane Deklaracije stabilna
skup{tinska ve}ina u sand`a~-
kim op{tinama. Da li ste ve}
ugovorili prekompoziciju vlasti
i gde?

-Stabilne skup{tinske ve}ine su
preduslov za strate{ko planiranje.
U tijesnim skup{tinskim ve}ina-
ma svi va`ni projekti i odluke za-
vise od ucjena pojedinaca koji ~i-
ne „jezi~ak na vagi“. Na{ cilj je da
sprije~imo ucjene malih partija i
pojedinaca i omogu}imo strate-
{ko planiranje. Nakon usposta-
vljanja strate{kog partnerstva i
definisanja ciljeva predstoji for-
miranje timova za implementaci-
ju Deklaracije. Formiranje lokal-
nih koalicija je sada zadatak na{ih
lokalnih odbora u svim sand`a~-
kim gradovima. Vjerujem da je
taj proces u zavr{noj fazi.

Koalicija u Novom Pazaru je
uvek bila najte`a za formiranje.
Jednom ste ve} vladali gradom
sa SDP. Da li }ete sada biti uspe-
{niji i {ta }e SDA dobiti u No-
vom Pazaru, od funkcija?

-SDA Sand`aka ima jaku ka-
drovsku bazu, stru~nih, sposob-
nih i iskusnih ljudi koji dobro po-
znaju sistem javne uprave i znaju
da organizuju poslove, zato nema
sumnje da }e njihov doprinos
kvalitetu rada gradske uprave bi-
ti ogroman. Novi Pazar je centar
Sand`aka, sa najve}im brojem
stanovnika, ozbiljnim izazovima
i problemima koje treba rije{iti, u
takvim okolnostima smo svjesni
da nema puno prostora za gre-
{ke. Veliki problem je nezaposle-
nost koja je najve}a me|u mladi-
ma, {to je razlog da oni odlaze, ne
samo iz Novog Pazara, nego i iz
Nove Varo{i, Priboja, Prijepolja,
Sjenice i Tutina. Postoji mnogo
neiskori{}enih resursa. U prvom
redu ljudskih potencijala, mladih,
obrazovanih, sposobnih i vrijed-
nih ljudi kojima treba omogu}iti

da rade i da ̀ ive od svog rada. Ta-
ko|er, neophodno je iskoristiti i
znanje koje dolazi sa novopazar-
skih univerziteta, naro~ito sa Dr-
`avnog i to prvenstveno iz oblasti
poljoprivrede, gra|evine, IT sek-
tora, prava, medicine ... 

Deklaracija bi trebalo da
omogu}i politi~ku stabilnost i

ekonomsko ja~anje regije. Ima
li {anse da u Novom Pazaru i
okolnim sredinama do|e neki
investitor?

-Danas je u Sand`aku ugro`ena
vladavina prava koju najprije
ugro`ava vlada, isklju~ivanjem Bo-
{njaka iz policije, sudova i tu`ila-
{tava, zatim i favorizovanjem no-
vog koalicionog partnera SNS-a, za
koga o~igledno ne va`e zakoni. To
je lo{a poruka kako za gra|ane ta-
ko i za investitore. Zato je usposta-
vljanje pozitivne politi~ke klime i
stabilnosti u vrhu prioriteta na{e
strate{ke saradnje. Do sada je poli-
ti~ka nestabilnost bila izgovor za
izostanak ulaganja kako iz repu-
bli~kog bud`eta, tako i doma}ih i
stranih investicija. Stabilizacijom
politi~kih prilika u Sand`aku taj ar-
gument gubi smisao i sada zajed-
no tra`imo ubrzano ulaganje, za-
po{ljavanje i investicije.

Jedan od ciljeva SDA i ostalih
bo{nja~kih stranaka je i auto-
put preko Pe{teri. O tome ste
vi{e puta govorili i u Skup{tini.
Kakve su {anse da bude ostva-
ren?

-Autoput mora pro}i preko
Pe{teri. To je op{ti interes, a ne
samo interes bo{nja~kih strana-

ka. Oko toga se sla`u politika,
struka, ekonomija i zdrav razum.
Ne}emo sjediti skr{tenih ruku
dok neke strukture u dr`avi po-
ku{avaju da nam otmu i ovaj ka-
pitalni projekat, poput `eljeznice
u Novom Pazaru koju ~ekamo vi-
{e od 100 godina. Autoput je od
su{tinske va`anosti za gra|ane i

privredu. Lo{a putna infrastruk-
tura nanosi veliku {tetu turizmu,
industriji hrane, odje}e, obu}e i
namje{taja u Sand`aku. Odlu-
kom Republi~ke komisije za revi-
ziju iz 2008., usvojena je trasa au-
toputa koji izlazi na Pe{ter preko
Duge Poljane. Izgradnja autoputa
preko Pe{teri je najjeftinija vari-
janta, za 42 kilometra kra}a, sa
manje mostova i tunela od one
koju name}u neke interesne gru-
pe. Dok je SDA Sand`aka bila dio
vlade, trasa autoputa preko Pe-
{teri nije dovo|ena u pitanje.

U Deklaraciji pominjete i je-
dinstvenu Islamsku zajednicu.
Ko bi je predvodio?

-Deklaracija podrazumjeva za-
laganje za jedinstvenu Islamsku
zajednicu i vra}anje oduzete
imovine. To je va`no pitanje i
sa aspekta evropskih integra-
cija Srbije. Politika se ne}e
mije{ati i odlu~ivati ko vo-
di Islamsku zajednicu. Ta-
kva stvar ne mo`e da bu-
de predmet sporazuma
politi~kih partija. Isto
tako, jedna partija ne
mo`e polagati pravo
da name}e odluke
Islamskoj zajed-

nici. Islamska zajednica treba da
u`iva podr{ku svih muslimana, a
ne da ih dijeli ili isklju~uje zbog
politi~kog, pa ~ak i nacionalnog
opredjeljenja, niti treba uop{te da
se mije{a u politiku.

„Deklaracija je zapravo reak-
cija na neposrednu opasnost po
njih koja se zove Muamer Zu-
korli} i reakcija na moje politi~-
ko napredovanje“, tvrdi biv{i
muftija a sada poslanik. Da li je
u pravu?

-^injenica je da njegovo djelo-
vanje u politici ima elemente opa-
snosti i {tetnosti. U praksi, takvu
vrstu opasnosti predstavljaju rije~i
Aleksandra Vu~i}a, kojima je bez
ikakvog povoda, sve Bo{njake u
Novom Pazaru sveo na vjersku
skupinu muslimana, koju je nje-
gov koalicioni partner organizovao
da razbija glave `an-
darmeriji {tite}i
neki nelegalni
o b j e k a t .
Premijer je
rekao i da
zbog tog
objekta mo-
`e da izbije
„rat izme|u
pravoslavaca
i muslima-
na“. Neodgo-
vorni ljudi su
ovo shvatili
kao pobjedu, a

ja to shvatam kao opasnost. Zu-
korli} je u kampanji koristio slogan
„za pomirenje“, prirodno bi bilo,
da se u duhu svog slogana najprije
priklju~i pomirenju u Sand`aku, a
zatim kao dio velikog pomirenog
bloka nastupi prema Beogradu.
Zukorli}evom BDZS-u je nu|ena
saradnja, me|utim, njegovo pribli-
`avanje i pot~injenost Vu~i}evom
re`imu, obja{njava za{to je odbio
na{u pru`enu ruku.

Slede}a godina bi}e izborna.
Da li je Deklaracija najava ne-
kih budu}ih izbornih koalicija?

-Za sada je sigurno odr`avanje
Predsjedni~kih izbora, a oni nisu
predmet Deklaracije. 

Ukoliko bude i parlamentar-
nih izbora, kao i na svakim do
sada, cilj SDA Sand`aka je for-
miranje jedinstvene „Bo{nja~ke
liste“ koja bi okupila sve bo-
{nja~ke glasove, a Deklaracija

mo`e biti korak u tom
pravcu. Na temu pred-
sjedni{kih izbora smo
razgovarali sa stran-
kom Veroljuba Stefa-
novi}a o podr{ci kan-
didatu regionalnih
stranaka. @elimo da
razgovaramo i sa

LSV-om, DS-om i
LDP-om sa kojim veoma
uspje{no sara|ujemo u

poslani~kom klubu u
parlamentu. 

11 do 18 godina. U ovom, novo-
godi{njem broju, „`urnalci“ po-
stavljaju neka bitna pitanja: da li
deca odrastaju sama, da li ih naj-
vi{e vaspitava televizija i neade-
kvatni programi za njihov uzrast,
da li su mobilni telefoni zamenili
vr{nja~ko dru`enje, da li su rodi-
telji „smara~i“...“@urnalci“ }e
vam re}i za{to }e Deda Mraz si-
gurno do}i i otkriti kakvu }e halji-
nu nositi Nova 2017.godina.
Predstavljaju i najnagra|ivaniju
knjigu za decu „Leto kada sam
nau~ila da letim“ Jasminke Petro-
vi}, koja je pre nekoliko godina i
sara|ivala sa polaznicima ove
male {kole novinarstva i kao re-
zultat te saradnje su i brojni tek-
stovi „`urnalaca“ koji su se na{li u
knjizi „Prijepolje iz de~jeg ugla“.
A Jasminka Petrovi} je rekla o
@urnalcu: „Aktuelan, informati-
van, savremen, zanimljiv. Sve u
svemu-svaka ~ast“! S. D.

Enis Imamovi}, poslanik SDA Sand`aka u Skup{tini Srbije

Zukorli}evo djelovanje 
u politici je opasno i {tetno

Safeta Bi{evac

Vladavinu prava ugro`ava vlada, 
isklju~ivanjem Bo{njaka iz policije, 
sudova i tu`ila{tava i favorizovanjem 
novog koalicionog partnera SNS, 
za koga o~igledno ne va`e zakoni 

Atmosfera u 
Skup{tini sve lo{ija

Spadate u iskusnije i me|u poslanicima koji dolaze iz
Sand`aka spadate u najvrednije. Kako vam se svi|a sada{nja at-
mosfera u Skup{tini Srbije?

-Hvala na komplimentima. Trudim se da odgovorno obavljam svoj
posao i vjerno zastupam Bo{njake i sve gra|ane Sand`aka kroz pro-
gram svoje stranke. Veliko olak{anje predstavlja podr{ka, razumi-
jevanje i povjerenje predsjednika dr Ugljanina, strana~kih kolega,
kao i ljudi iz svih gradova Sand`aka sa kojima redovno komunici-
ram preko poslani~ke kancelarije, ali i dru{tvenih mre`a. Ovo je
moj tre}i mandat u Skup{tini i na `alost moram da konstatujem
da je atmosfera sve lo{ija, a kvalitet diskusije i nivo politi~ke kul-
ture na sve ni`em nivou. Po{tuju}i zna~aj i dostojanstvo parla-
menta ne `elim da ulazim u detalje o uru{avanju te institucije,
ali apelujem na sve kolege, naro~ito iz vladaju}e ve}ine, da ma-
lo vi{e po{tuju autoritet i integritet svake parlamentarne stran-
ke i narodnog poslanika.  

Autoput mora pro}i preko
Pe{teri: Enis Imamovi}

Vuk Kard`i}“

urnalcem

„Prodavnica praznina“: Novi Sad
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Ishrana krava muzara
Zdravlje ̀ ivotinja kao i pro-

izvodne sposobnost, pored ge-
neti~kih potencijala, zavise i
od pravilne ishrane. Ishrana
krava muzara razlikuje se u
zimskom i letnjem periodu.
Osnovu ishrane u zimskom
perodu (novembar - april ) ~i-
ne seno i sila`a. U periodu po-
sle telenja, krave bi trebalo da
dobijaju isti obrok kao i pre te-
lenja. Sa novim hranivima tre-
ba po~eti postepeno i najbolje
je sedam dana nakon telenja.
U po~etnom periodu treba da-
vati najkvalitetnije seno i sila-
`u, kao i male koli~ine kon-
centrata 1-2 kg. Ako se pojave
otoci na vimenu koncentrova-
na hraniva treba izbaciti do
stabilizacije stanja vimena.
Koli~inu koncentrata pove}a-
vati 0,5 - 1,0 kg na dan, sve dok
se ne dostigne koli~ina kon-
centrovanog obroka za krave
u laktaciji, koja podmiruje
ukupne dnevne potrebe, kako
za odr`avanje krava muzara,
tako i za proizvodnju mleka.
Naj~e{}e koli~ine koncentro-
vanog obroka na dnevnom ni-
vou su oko ~etiri kg. 

Nakon dostignute koli~ine
koncentrata u obroku, bilo bi
po`eljno da se kod krava mu-
zara u prvih 30 - 40 dana na-
kon telenja obavlja tzv. avan-
sna ishrana. Kravama se u od-
nosu na ukupne dnevne po-
trebe u hranljivim materija-

ma, potrebe za odr`avanje or-
ganizma, potrebe za porast i
potrebe za trenutnu dnevnu
proizvodnju mleka, daju
obroci uve}ani za odgovaraj-
}u koli~inu hranljivih materi-
ja za 0,5 - 1,0 kg koncentrova-
ne sme{e, sa predpostavkom
da }e krave u narednih sedam
dana odgovoriti pove}anom
dnevnom proizvodnjom mle-
ka, upravo za koli~inu koju
daje avansno data koli~ina
koncentrovane sme{e. Sa
avansnim dodavanjem kon-
centrata se ide sve dok krava
pozitivno reaguje uve}anjem
koli~ine proizvedenog mleka,
tako da kona~an obrok na vr-
huncu laktacije kod visoko-
mle~nih krava mo`e uklju~iti
7 - 8 kg koncentrovane sme{e
u obroku. Osnovni cilj ovakve
ishrane je da se za svaku kra-
vu odredi konkretan obrok, u
skladu sa njenim genetskim
potencijalom za proizvodnju
mleka.

Obrok se zadr`ava  na do-
stignutom nivou, kada krava
prestane pozitivno da reaguje
na  dodatne koli~ine koncen-
trata i proizvodi istu dnevnu
koli~inu mleka. Najjedno-
stavniji obrok  u laktaciji, ko-
je su te{ke u proseku 650 kg i
dnevnu proizvodnju mleka
izme|u 20 - 25 kg litara mle-
ka je: za proizvodnju 20 litara
mleka na dan potrebno je 22

kg sila`e , pet kg kvalitetnog
sena i {est kg koncentrovanih
hraniva sa 18 odsto proteina
i za proizvodnju 25 litara
mleka potrebno je 25 kg sila-
`e, 5,5 kg kvalitetnog sena i
7,5 kg koncentrovanih hrani-
va sa 18 odsto proteina.  U
letnjem periodu za krave ko-
je daju 20 litara mleka po-
trebno je 40 kg zelene mase
sa pa{njaka, ~etiri kg sena i
3,5 kg koncentrata sa 18 od-
sto proteina.  Za prinos od 25
litara mleka potrebno je 40
kg zelene mase sa pa{njaka,
~etiri kg sena i {est kg kon-
centrata sa 18 odsto proteina. 

U letnjem periodu ishrane
( maj - oktobar) osnovu
obroka muznih krava trebalo
bi da ~ini zelena masa sa pa-
{njaka uz dodatak sena i kon-
centrovanih hraniva za krave
u laktaciji. U obrok zasu{enih
krava u poslednjem mesecu
bremenitosti, treba umesto
sena lucerke, uklju~iti livad-
sko seno. Kravama u laktaci-
ji treba obezbediti kvalitetnu
i ispravnu sve`u vodu. Potre-
be krava za vodom su zado-
voljene sa 4 - 6 litara na kilo-
gram konzumirane suve ma-
terije obroka, ili se ra~una da
krave popiju oko ~etiri  litra
vode za kilogram proizvede-
nog mleka.

Safet Vesni}, dipl.ing 
poljoprivrede

Pljevlja - Oko dvadestak
mje{tana mjesne zajednice
Crljenice nedavno je bloki-
ralo na oko dva sata odvo`e-
nje sme}a na deponiju Jag-
njilo, zbog toga {to kako
smatraju lokalna uprava ni-
je uspjela da rije{i problem
pasa lutalica koji i dalje na-
padaju ljude i stoku. Na lice
mjesta iza{li su i predstavni-
ci lokalne uprave i lokalnih
preduze}a koji su obe}ali
ve}e anga`ovanje kako bi
ovaj problem bio rije{en. U
razgovoru na ulasku u de-
poniju mje{tani su istakli da
su nekoliko puta vidjeli
kombi vozila sa registar-
skim oznakama iz drugih
op{tina kako dovoze pse na
deponiju.

Mje{tani MZ Crljenice su
prije dvije sedmice predali
peticiju Sekretarijatu za
stambeno komunalne po-
slove saobra}aj i vode u ko-
joj tra`e hitno rje{avanje
problema sa psima lutalica-
ma koji u poslednje vrijeme
sve intezivnije napadaju lju-
de i stoku. Ubrzo na lice
mjesta iza{li su predstavnici
lokalne uprave, DOO Ko-
munalne usluge i DOO ^i-
sto}a. Vule Macanovi} iz Se-
kretarijata za stambeno ko-

munalne poslove puteve sa-
obra}aj i vode kazao je da su
iz ovog sekretarijata po pri-
jemu peticije reagovali i da
komunalni radnici svako-
dnevno  uklanjaju pse sa de-
ponije. „^etvrtina azila po-
punjena je psima sa Jagnji-
la. De{avalo se da radnici ne
mogu da na|u pse ili su ih
psi napadali. Ovaj problem

je te{ko rje{iv, ali }e se na-
rednih dana intezivnije ra-
diti na rje{avanju“, rekao je
Macanovi} i obe}ao da }e se
lokalna uprava obratiti vete-
rinarskoj inspekciji kako bi
psi sa deponije Jagnjilo bili
progla{eni za opasne ̀ ivoti-
nje i na taj na~in reagovalo
lova~ko dru{tvo.

Predsjednik MZ Crljeni-

ce Darko Ga~evi} kazao je
da mje{tani jo{ uvijek od lo-
kalne uprave nisu dobili
zvani~an odgovor i da su
uvjereni da ima na~ina za
trajno rje{enje ovog proble-
ma. On je naglasio da }e
mje{tani, ukoliko problem
ne bude rije{en, nastaviti
blokadu deponije. Ga~evi}
je istakao da }e mje{tani,

nakon {to se lokalna uprava
obrati, sa~ekati rekaciju ve-
terinarske inspekcije, ali da
ne}e odustati od svojih za-
htjeva. U poslednje dvije go-
dine psi lutalice su zakalili
109 ovaca, napali nekoliko
krava na ispa{i i i izujedali
mje{tane Dragicu Ja{ovi} i
Radomira Matovi}a.

J. Durgut

Zbog napada pasa lutalica u okolini Pljevalja 

Mje{tani blokirali deponiju 

Pljevlja - Uz zvuke vatroga-
sne sirene i uz prisustvo nekoli-
ko desetina Pljevljaka, na Trgu
13. jul odr`an je ekolo{ki pro-
test u organizaciji nevladinih
organizacija koje se bave pita-
njima ekologije: „Breznica“ iz
Pljevalja, „Ozon“ iz Nik{i}a i
„Grin hom“ iz Podgorice.

Sa ekolo{kog skupa za ~istiji
vazduh upozoreno je na pora-
`avaju}e trendove kada je ̀ ivot-
na sredina u pitanju.

-Tu smo da podsjetimo da se
i dalje kr{e Ustavom zagaranto-
vana prava gra|ana i svi va`e}i

zakoni ove zemlje koji garantu-
ju pravo na zdravu ̀ ivotnu sre-
dinu; da se nad gra|anima Plje-
valja godinama unazad vr{i
ekolo{ki i ekonomski genocid;
da smo postali najzaga|eniji
grad Evrope; da smo za tri godi-
ne izgubili preko 1 300 sugra|a-
na, a za samo deset mjeseci ove
godine njih preko 480, kazao je
izvr{ni direktor Ekolo{kog dru-
{tva „Breznica“, Milorad Mitro-
vi}. Organizatori skupa imali su
i konkretan predlog za rje{enje
problema zaga|enosti vazduha
u Pljevljima-da od 1. januara

gra|ani Pljevalja, kao podsticaj
za prelazak na ekolo{ki najpri-
hvatljiviji vid grijanja u na{im
uslovima, na elektri~nu energi-
ju, za mjese~ni ra~un pla}aju
simboli~no jedan evro, tokom
sezone grijanja. Oni smatraju
da je predlog realan.  „Vlada Cr-
ne Gore opra{tala i vra}ala sto-
tine miliona eura na{ih para, za
dugove industrijskih zaga|iva-
~a Kombinata aluminijuma u
Podgorici i @eljezare u Nik{i}u
po istom osnovu, to jest, za
utro{enu elektri~nu energiju“,
podsetio je Mitrovi}. J.D.

Zaga|enje vazduha u Pljevljima

Novi ekolo{ki protest

Ne predaju se: Detalj sa protesta

Novembarske plate 
manje od oktobarskih

Prijepolje 
na dnu

Beograd, Novi Pazar - Zaposleni u {est sand`a~-
kih op{tina po prose~nim mese~nim zaradama i
dalje kaskaju za republi~kim platama. Prema po-
dacima Zavoda za statistiku, prose~ne plate zapo-
slenih u ovom delu Srbije u novembru su bile 34
hiljade dinara. U pore|enju sa prethodnim mese-
com, zarade su smanjene za hiljadu dinara. U od-
nosu na republi~ki nivo, prose~ne zarade u op{ti-
nama u Sand`aku  manje su za 11.767 dinara. Po
primanjima na vrhu lestvice bili su zaposleni u Tu-
tinu i Sjenici sa prose~nom zaradom od 36.500 di-
nara. Novopazarci su imali 34.500. U Novoj Varo-
{i primanja su bila 33.300, u Priboju 32.500 i najni-
`e plate bile su u Prijepolju 30.700 dinara. S.N. 

Promovisan
projekat „Mladi
su zakon“

Novi Pazar - Predstavnici Centra za razvojnu po-
litiku i saradnju i Kancelarije za mlade iz Novog
Pazara prezentovali su uslove konkursa projekta
„Mladi su zakon“. Re~ je o projektu koji ve} sedam
godina sporovodi Ministarstvo omladine i sporta,
a namenjen je udru`enjima i neformalnim grupa-
ma mladih koji `ele da realizuju omladinske vo-
lonterske projekte u svojoj lokalnoj sredini. Kon-
kurs je otvoren do 15. maja i na njemu mogu da
u~estvuju mladi od 15 -30 godina. Bi}e podr`ano
15 projekata za koje }e se izdvajati od 40.000 do
100 hiljada dinara. S.N. 

Nezadovoljni reakcijom lokalne 
uprave: Protest na gradskoj deponiji 



Novi Pazar - Jedan olimpijac, dva
pojedina~na evropska prvaka, srebrne
i bronzane medalje sa najve}ih takmi-
~enja, u~esnik plej - ofa za prvaka Srbi-
je (odbojka) i polufinalista Kupa Srbije
(futsal). To su najve}a dostignu}a no-
vopazarskog sporta u  2016. godini.
Hronolo{ki to izgleda ovako:

JANUAR
-Fudbalere Novog Pazara preuzeo

trener Zoran Mari}.
- Posle nepunih mesec dana na me-

stu sportskog direktora FK Novi Pazar,
Denis Kadiri} napustio klub.

- Fudbaleri Novog Pazara poja~ani Ne-
manjom Vidi}em, Brunom Matosom, Jo-
vicom Vasili}em, Kvame Ovusuom, Ne-
manjom Zlatkovi}em, Nemanjom Ah~i-
nom, Darkom Micevskim Du{anom
Panteli}em, Milanom Savi}em i Vojom
Ubiparipom, a bez Predraga Pavlovi}a,
koji je pre{ao u litvansku Suduvu, otputo-
vali na pripreme u Alanju (Turska).

FEBRUAR
- Amela Terzi} sedmi put pobedila

na Belom krosu, a Elzan Bibi} prvi put,
i to kao 17 - godi{njak u seniorskoj
konkurenciji.

- Amela Terzi} i Elzan Bibi} postali
seniorski prvaci dr`ave na {ampiona-
tu Srbije u dvorani. Terzi}eva na 800
metara (2:09,51), a Bibi} na 1500
(8:12,03), {to je u tom trenutku bio i ju-
miorski rekord Srbije. 

- Prvenstvo Balkana na 3000 meta-
ra u Istanbulu osvojio Elzan Bibi}
(8:16,72) i na taj na~in postao najmla-
|i {ampion poluostrva u istoriji tog
takmi~enja. Ameli Terzi} pripala sre-
brna medalja na 3000 metara. 

MART
- Srbija je prvi put dobila atletsku

dvoranu. Tom prilikom je u Beogradu

na me|unarodnom mitingu, Elzan Bi-
bi} pobedio u trci na 3000 metara sa
novim juniorskim dr`avnim rekor-
dom (8:09,06). U istoj disciplini `en-
skog programa pobedila Rumunka
Ankuta Bobocel, ispred Amele Terzi}.
Novopazarka je i pored toga imala raz-
log za slavlje, oborila je 29 godina star
dr`avni rekord Sne`ane Pajki}
(9:04,23). Novo najbolje vreme u Srbi-
ji od 1. marta je 9:03,39.

- U majstorici ~etvrtfinala odbojka-
{kog plej - ofa Novi Pazar u Pendiku
pobedio Spartak iz Ljiga 3:2 (25:18,
19:25, 29:27, 24:26, 15:12).

- U dve ~etvrtfinalne utakmice Kupa
Srbije u futsalu, KMF Novi Pazar u ukup-
nom rezultatu bio bolji od Vranja. Obe
utakmice odigrane su na gostuju}em te-
renu, u prvoj pobeda je pripala Novom
Pazaru (4:2), a u drugom Vranju (5:4).

APRIL
- U polufinalu odbojka{kog plej -

ofa Vojvodina eliminisala Novi Pazar
sa 3:1 u pobedama

- Na {ampionatu Srbije ,,A“ klase u
kik - boksu, ~iji je doma}in bio Novi Pa-
zar, zlatne medalje osvojili Mirela Ba-
rud`i} (48kg), Saida Bukvi} (52), Sedad
Bukvi} (60) i kadet Amil Batki} (54).

- Klub malog fudbala pora`en u po-
lufinalu Kupa Srbije od Ekonomca u
Kragujevcu 4:2.

- Ko{arka{i Novog Pazara zavr{ili
{ampionat u Prvoj srpskoj ligi - Zapad
na 5. mestu.

- Ko{arka{ice Novog Pazara nisu
uspele da se kroz plej - of domognu Pr-
ve lige.

MAJ
- Teodora Simovi} u Kru{evcu

osvojila titulu prvakinje Srbije na
10.000 metara (33:56,37).

- Fudbaleri Novog Pazara kroz plej
- aut izborili opstanak u Superligi, i to
ve} posle 3. kola i pobede nad Radom
(1:0). Golgeteri tima bili - Pavlovi} 7,
Ubiparip 6 i Radivojevi} 5.

- Prvakinje Srbije u kik - lajtu na
{ampionatu u Petrovcu na Mlavi po-
stale Saida Bukvi} i Mirela Barud`i}.

- Elzan Bibi} prvi put postao pobed-
nik Ramazanske uli~ne trke.

- Esad Do{ljak u Osijeku postavi re-
kord Srbije u trkama ubrzanja na
402,35 km/h. Voze}i Audi RS4 zabele-
`io je vreme 9.065.

- Kadetska reprezentacija Srbije, sa
Novopazarcem Arminom \erlekom,
zavr{ila u~e{}e na Evropskom prven-
stvu u Azerbejd`anu u grupnoj fazi.

- Rukometa{i Novog Pazara zauze-
li 2. mesto u prvenstvu Prve lige - Za-
pad. Me|utim, kako }e @elezni~ar iz
Ni{a u septembru odustati od daljeg
takmi~enja u Super B ligi, Novi Pazar
je zajedno sa {ampionom Pribojom iz-
vadio kartu za drugi  stepen takmi~e-
nja u Srbiji.  

- KMF Novi Pazar okon~ao {ampio-
nat u Prvoj futsal ligi Srbije na 5. mestu.

JUN
- Teodora Simovi} na {ampionatu

Balkana u rumunskom gradu Pite{tiju
osvojila zlatnu medalju na 5000 metra
(16:28,98).

- U Kru{evcu na prvenstvu Srbije za
mla|e juniore, Amel D@akovac iznena-
dio u trci na 3000 metara (9:19,26) i osvo-
jio titulu iako je bio najmla|i u~esnik.

- Fudbaleri Jo{anice osvajanjem pr-
vog mesta u zoni ,,Morava“ (60 bodo-
va) plasirali se u Srpsku ligu - Zapad.

- Kadetski fudbalski tim Novog Pa-
zara zauzeo 10. mesto u elitnoj ligi Sr-
bije.

- Omladinski fudbalski tim Novog
Pazara posle 13. mesta u najboljoj ligi Sr-
bije ispao u regionalnu ligu. Novopazar-
ci nisu imali ni sre}e, jer im je u posled-
njem kolu na Banjici protiv Rada bila
potrebna pobeda. Izjedna~uju}i gol (2:2)
Beogra|ani su postigli u 92. minutu.

JUL
- Amela Terzi} okon~ala finalne

Evropskog prvenstva na 1500 metara
u Amsterdamu kao 12. (4:37,70).

- U Tbilisiju na evropskom {ampio-
natu za mla|e juniore, Elzan Bibi} osvo-
jio zlato na 3000 metara (8:09,06). Na
800 metara uz 8. mesto postavio i novi
rekord Srbije - 1:51,16, a na 1500 meta-
ra svrstao se kao 11. u finalnoj trci.

- U Bidgo{}u na {ampionatu sveta
za juniore, Elzan Bibi} na 1500 metara
osvojio 11. mesto. Mladi Novopazarac
istr~ao je sjajnu trku na 5000
(13:51,40), zauzeo je 8. mesto u finalu,
i oborio 43 godine star juniorski re-
kord Srbije Du{ana Jani}ijevi}a.

- FK Novi Pazar po~eo novi {ampi-
onat remijem u Ivanjici sa Javorom
(1:1). Ekipi se priklju~ili novi igra~i,
Alivodi}, Mutavd`i},Travan~i}, Lepo-
vi} Dimitrijevi} i \okovi}.

- 53. MOSI u Rogatici sportisti No-
vog Pazara pamti}e po 7 medalja (2
zlata, 1 srebro i 4 bronze). Na najvi{e
postolje popele su se mu{ka odbojka-
{ka i bi~ volej ekipa.

AVGUST
- Amela Terzi} prvi put u~estvovala

na Olimpijskim igrama. Ona je u Rio de
@aneiru pro{la kvalifikacije na 800 me-
tara sa odli~nim rezultatom (2:00,99), ali
je zaustavljena u polufinalu (7. mesto).
Na 1500 metara nije pro{la kvalifikacije,
imala je ukupno 34. vreme (4:15,17).

- Novi Pazar postigao najvi{e golo-
va na jednj superliga{koj utakmici ika-
da, pobediv{i kao gost sastav Spartaka
2:5 (tri gola Alivodi}a).

- Utakmicu 7. kola Superlige izme|u
Novog Pazara i Crvene zvezde (1:4) obe-
le ìo slabom arbitra`om sudija Milan Ili}.
U 61. minutu, Predrag Sikimi}, napada~
gostiju naneo te{ke povrede lica i glave
golmanu Pazara, Mladenu @ivkovi}u.

- Zbog neispla}enih dugovanja prema
slu b̀enim licima, kadetski sastav Novog Pa-
zara izgubio kao doma}in bez igre utakmicu
2. kola elitne lige od Kikera iz Kraljeva. 

SEPTEMBAR
- Klub malog fudbala Novi Pazar  u

1. kolu Prve lige bio bolji u G. Milanov-
cu od Metalac Kolorada (5:2).

- Posle poraza u 9. kolu od lu~anske
Mladosti, na Gradskom stadionu (1:2),
trener fudbalera Novog Pazara Zoran
Mari} podneo ostavku. Na klupi plavo
- belih nasledio ga Zoran Govedarica.

OKTOBAR
- Odbojka{i Novog Pazara u 1. kolu

Superlige pobedili u Pendiku Ribnicu
3:0 (27:25, 25:22, 25:21). U odnosu na
pro{lu sezonu novi u timu, pored tre-
nera Sa{e Stefanovi}a, su i igra~i Irfan
Hamzagi}, Luka [ormaz, Du{an Lopar,
Marko Radosavljevi} i Sre}ko Risti}.

- Na Evropskom prvenstvu u kik -
boksu u Mariboru, Saida Bukvi} u lou -
kiku (52 kg) osvojila titulu prvakinje Evr-
pe. U istoj disciplini, ali do 60 kg, njen ro-
|eni brat Sedad Bukvi} okitio se srebrom.

NOVEMBAR
- Nakon poraza od Partizana u Be-

ogradu (4:0), FK Novi Pazar ostao bez
trenera. Odmah posle odlaska Zorana
Govedarice fudbaleri Novog Pazara
stupili, zbog vi{e meseci neispla}ivanih
plata, u {estodnevni {trajk.

- Pobedom nad Vojvodinom (3:1) u
5. kolu Superlige, odbojka{i Novog Pa-
zara postali lideri prvenstva. Na toj po-
ziciji zadr`a}e se samo nedelju dana.

DECEMBAR
- Odbojka{i Novog Pazara u dva

me~a bili bolji od Omonije iz Nikozije
u 2. kolu CEV kupa. U Pendiku Kipra-
ni pobe|eni 3:0, a u revan{u 3:2.

- Pobedam 3:0 i 3:2 nad Spartakom iz
Ljiga, odbojka{i Novog Pazara ostvarili
novi veliki uspeh, plasman na fajnal for
Kupa Srbije. Zavr{ni turnir odigra}e se u
poslednjoj nedelji februara 2017. godine.

- Elzan Bibi} na Prvenstvu Evrope u
italijanskom mestu Kija zauzeo 28. mesto.

- Fudbaleri Novog Pazara na zim-
sku pauzu oti{li kao najslabiji tim Su-
perlige, kadeti kao 13, a futsal tim kao
deveti. Najbolji plasman od novopa-
zarskih elitnih liga{a na kraju poluse-
zone zabele`ili  odbojka{i (2.mesto).  
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Prvoslav Le{evi}

[ta je obele`ilo novopazarski sport u 2016. godini

Amela u Riju, odbojka{i u 
Evropi „zlatne“ Teodora, Saida...

U trci za medalju: Amela Terzi}

Medalja do medalje: Saida Bukvi}
sa trenerom Huseinom Dupljakom
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Akcija novovaro{kog Centra za socijalni rad 

Paketi}i za stotinak mali{ana
Skroman dar za Novu godinu:
Sa dodele paketi}a

Nova Varo{ - Vozni park Op{tine Nova Va-
ro{ poja~an je nedavno sa dva nova, moder-
na kombi vozila, kapaciteta od po dvadesetak
sedi{ta. Vozila su ko{tala oko 100.000 evra, a
bi}e namenjena uglavnom za turisti~ko-pro-
motivne i sportske aktivnosti. 

- Jedan kombi slu`i}e za potrebe Turisti~-
ko-sportskog centra „Zlatar“ za organizaciju
jednodnevnih izleta. To }e upotpuniti turi-
sti~ku ponudu jer }e gostima biti omogu}e-
no da brzo i bezbedno obi|u najlep{e loka-
litete u novovaro{kom kraju i okolini, ka`e
Rosa Jakovljevi}, direktorka TSC-a. Drugo

kombi vozilo bi}e ustupljeno na kori{}enje
Sportskom savezu  za prevoz doma}ih spor-
tista prilikom gostovanja u drugim gradovi-
ma {irom Srbije. U Op{tini o~ekuju da }e se
im ova kombi-vozila  omogu}iti i zna~ajne
u{tede u bud`etskoj kasi jer za tro{kove pre-
voza sportista lokalna samouprava godina-
ma  izdvaja zna~ajna finansijska sredstva.
Novi automobili koristi}e se i za prevoz
osnovaca i srednjo{kolaca i njihovih profe-
sora za u~e{}e na okru`nim odnosno repu-
bli~kim takmi~enjima i drugim smotrama
znanja i ve{tina. R. P. 

Op{tina Nova Varo{ obogatila vozni park 

Kombi vozila za turiste i sportiste

Novi Pazar - Do polovine januara slede}e
godine likovna publika u Novom Pazaru
mo}i }e da vidi izlo`bu radova nastalih pro-
{le godine, u ~etrdesetom sazivu likovne ko-
lonije „Sopo}anska vi|enja“. U radu koloni-
je je u~estvovalo deset likovnih stvaralaca:
Milica Antonijevi}, Nata{a Budimlija, Milo{
\or|evi}, Velizar Krsti}, Du{an Mikonji},
Bojan Ota{evi}, Mehmed Slezovi}, Ljiljana

Stojanovi}, Ervin ]atovi} i Muriz ^okovi}.
Pre Novog Pazara ova izlo`ba je odr`ana u
Beogradu. Likovna kolonija „Sopo}anska vi-
|enja“ jedna je od najstarijih u zemlji. Orga-
nizator je novopazarski Kulturni centar i sve
do ove godine deo finansijskih sredstava
obezbe|ivalo je Ministarstvo kulture. Ovo-
godi{nji saziv finansirali su Kulturni centar
i grad Novi Pazar. S.N. 

Izlo`ba „Sopo}anska vi|enja“

Nova Varo{ - Op{tinski centar za socijalni rad je
i ove godine je paketi}ima obradovao mali{ane ~i-
ji su roditelji slabijeg materijalnog stanja. Na
skromnoj sve~anosti,  odr`anoj pre nekoliko dana
u prostorijama ove ustanove, predstavnici  Cen-
tra su 81 detetu do navr{enih 15 godina podelili
paketi}e u vrednosti od po 700 dinara, uru~iv{i
im, tom prilikom i jednokratnu nov~anu pomo}
od po 2.500 dinara. 

„Slatke“ paketi}e dobila su deca bez roditeljskog
staranja, korisnika prava na nov~anu socijalnu po-

mo}, mali{ani roditelja koji primaju dodatak za ne-
gu i pomo} drugog lica, kao i deca samohranih ro-
ditelja nosilaca  prava na nov~anu naknadu lokal-
ne samouprave. „@elimo da sva deca osete prazni~-
nu atmosferu i bar na kratko zaborave na finansij-
ske probleme sa kojima se suo~avaju njihove poro-
dice. Znamo da je ovo simboli~na pomo}, da su po-
trebe socijalno ugro`enih mnogo ve}e, ali smo
ovim  skromnim darivanjem hteli da po{aljemo
poruku da niste zaboravljeni“, kazala je direktorka
Centra Jelena Lekovi}. Paketi}i i jednokratna nov-

~ana pomo}, obezbe|eni su iz bud`eta op{tine No-
va Varo{ za 2016. godinu. Centar je i ovog puta, ba{
kao i lane, novogodi{njim paketi}ima obradovao i
desetak ~lanova Me|uop{tinske organizacije save-
za slepih za op{tine Nova Varo{, Priboj i Prijepolje.
Humanitarnu akciju je podr`ala je i Novovaro{an-
ka Dragica Anselmi, koja je obezbedila poklone za
petnaestak mali{ana. Na{a sugra|anka, ina~e, po-
znata po humanosti i plemenitosti, u proteklih ne-
koliko godina je zna~ajno pomagala socijalno
ugro`enu decu i njihove porodice. R.P.

Nova Varo{ - Biblioteka
Osnovne {kole „@ivko Ljuji}“
bogatija je za skoro 500 novih
knjiga. Sredstva za njihovu ku-
povinu od oko 157.000 dinara
obezbedilo je Ministarstvo pro-
svete, nauke i tehnolo{kog raz-
voja, u okviru programa podr-
{ke {kolskim knji`evnim rizni-
cama {irom Srbije. Donacija je u
jedinoj gradskoj Osnovnoj {ko-
li do~ekana sa odu{evljenjem jer

knji`ni fond od oko 20.000 pri-
li~no o{te}enih i pohabanih
knjiga nije obnovljen ovako
zna~ajnom i objedinjenom na-
bavkom vi{e od tri i po deceni-
je. Zahvaljuju}i vrednom poklo-
nu, 770 |aka ove {kole od ne-
davno na  policama Biblioteke
mogu  prona}i  sva dela iz kom-
pleta obavezne lektire od prvog
do osmog razreda, a nabavljene
su i brojne druge knjige. R.P.

Novi Pazar - U poslednjih
nedelju dana dupliran je broj
obolelih od respiratornih in-
fekcija. Prema podacima no-
vopazarskog Zavoda za javno
zdravlje lekarsku pomo} je
zatra`ilo oko 1.900 pacijena-
ta sa simptomima respirator-
nih oboljenja. Posebno se be-

le`i pove}anje broja obolelih
kod osoba starijih od 65 godi-
na. Direktor ove zdravstvene
ustanove dr [efadil Spahi}
ka`e da je pove}an broj prija-
va sumnji na grip, kojih je
pro{le sedmice bilo stotinak i
Zavod za javno zdravlje prati
situaciju. S. N. 

Dupliran broj obolelih

Donacija Ministarstva 
prosvete biblioteci O[ „@ivko Ljuji}“ 

Na poklon 464 knjige


